
Usmerjanje navznoter

Gospodarstvo občine Ljubljana Moste-Polje, predvsem industrija,
je v veliki meri vezano na uvoz siirovin. V prvih šestih mesccih tega
leta je izvozilo za 278 milijonov din, uvozilo pa za 745 milijonov din.
Še vedno največ izvažamo v zahodne države, in sicer blago široke po-
trošnje in reprodukcijski material, a tudi uvažamo največ iz zahodnih
držav — predvsem reprodukdjski material in surovine.

Velika večina izvoza (66%)
je usmerjenega v.zahodne države
kot posledica dejastva, da na
izvoz na klirinško območje ni
ugodnih izvoznih stimulacij in da
tak izvoz ne pomeni priznanja
uvozne pravice.

V prvem polletju tega leta se je
razmerje med izvozom in uvo-
zom poslabšalo od 1:2 (konec
Ieta 1978) na 1:2,7. Največji ne-
gativni saldo med uvozom in
izvozom izkazuje deset organi-
zacij združenega dela. Glede na
višino deleža v celotnem pri-
manjkljaju so to: Saturnus —
TOZD Tovarna embalaže 25 %,
Papirnica Vevče 14 %, Teol
11 %, Emona Blagovni center —

TOZD Prehvana 10%, Julon
8 %, Agroemona — TOZD To-
varna močnih krmil 8 %, Velana
3 %, Totra — TOZD lzdelki iz
plastičnih mas 3 %, Indos 3 % in
Kolinska — TOZD Tovarna
hranil 3 %.

Ker je do večjih odstopanj od
predvidene plačilne bilance
prišlo tako v Jugoslaviji kot v

Sloveniji, je bii sprejet medre-
publiški dogovor o začasnih
ukrepih pri omejevanju plačeva-
nja uvoza blaga. Skupščina sa-
moupravne interesne skupnosti
za ekonomske odnose s tujino je
ukrepe za omejevanje uvoza
sprejela že v maju in juniju, ven-
dar ti ukrepi niso dali želenih re-
zultatov. Zato je bil v avgustu
ponovno sprejet sklep o meseč-
nem usklajevanju dinamike
uvoza in izvoza ter o mesečnem
usklajevanju sprejemanja prijav
o sklenjenih poslih uvoza do
konca leta 1979.

Glede na te ukrepe bodo ne-
katere organizacije združenega
dela v naši občini (npr. Julon,
Totra — T O Z D lzdelki iz pla-
stičnih tnas, Indos, Arbo, Indov
in Agroemona — TOZD To-
varna močnih krmil), ki uvažajo
predvsem surovine oz. repro-
dukcijski material, katerega
doma ne proizvajamo, težko do-
segle, oziroma verjetno ne bodo
dosegle letnega plana proizvod-
nje. Vsa kemična predelovalna

industrija je pri nas vezana na
uvoz naftnih derivatov, ki so se
letos na svetovnem trgu podražili
tudi do 80 %, Tak dvig cen pa je
povzročil — nominalno gledano
— velik skok uvoza, ki pa ne po-
meni tudi enako velike količine
uvoza.

Druga predelovalna industrija
ima večje možnosti, da izkoristi
možnosti nabave domačih suro-
vin; če pa teh ni v zadovoljivi ko-
ličini ali kvaliteti, bi bilo treba ra-
zmišljati dolgoročno in razvojno
ter nove proizvodne zmogljivosti
usmer jati tudi na taka deficitarna
področja.

Res je, da bi morala industrija
veliko več izvažati in si šele z
izvozom »zaslužiti« večji uvoz, in
to kljub težavam zaradi nizke
konkurenčnosti na svetovnem
trgu. Za večji izvoz bi bilo treba
tudi sistemsko (poleg drugega)
rešiti problem cen tistih surovin,
ki se jim cene oblikujejo na sve-
tovnem trgu. V finalno proi-
zvodnjo pri nas gredo namreč
nekateri izdelki po mnogo višjih
cenah in je tako nemogoče misliti
na izvoz finalnih izdelkov —če-
prav včasih iste surovine, a še
neoplemenitene (kot npr. slad-
kor) tudi izvažamo — a po nižjih
svetovnih cenah.
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